
 

 

 

 

 

FCB, a Barcelona a 15 de juny de 2020 

 
 

Estimats companys, 

 

Com sabeu, l’actual Junta de la FCB exhaureix el seu últim mandat el 20 d’octubre 

d’enguany. 

La nostra intenció va ser la d’avançar les eleccions al març per a que la nova junta 

tingués temps de preparar la temporada 2020/21 i així vam convocar les tres assemblees 

per aprovació de comptes, canvi d’estatuts i aprovació del calendari electoral, però amb 

l’arribada de la pandèmia vam haver de desconvocar-les. 

Sembla ser que la desescalada va en marxa i a principis de juliol estarem tots els clubs 

en fase tres per a poder obrir i començar amb els protocols i els entrenaments adaptats a 

la “nova normalitat”. 

Si durant els dos mesos d’estiu la pandèmia va evolucionant adequadament i no hi ha 

cap rebrot, com malauradament estan pronosticant les institucions sanitàries, la nostra 

intenció és poder celebrar les esmentades assemblees el  dissabte 5 de setembre. 

Si la situació sanitària de Catalunya ens permet celebrar presencialment les assemblees i 

tots els clubs per un igual han pogut està oberts durant els mesos de juliol i agost, 

podrem finalitzar les 2 lligues agafant l’últim cap de setmana d’agost i els 4 de setembre, 

ja que hem de tenir en compte que les lligues acaben quan al finalitzar les seves 

jornades celebrem la fase final i la de promoció o descens. 

Si, déu no vulgui, la situació empitjora, la Junta de la FCB es veurà obligada a acabar la 

temporada esportiva 2019/20 tal i com ja va anunciar. 

 

Pel que fa la resolució de l’acabament de la temporada anul·lant les lligues ens agradaria 

fer-vos un seguit de reflexions. 

1. Com ja vam dir en la notificació de l’acabament de la temporada, la RFEB es va veure 

obligada a donar una classificació final de les lligues i dels individuals, perquè ha 

d’enviar els seus jugadors a les competicions internacionals seguint la normativa 

establerta, és a dir, necessita un campió, un sots-campió, un tercer, ... i naturalment 

no poden fer-ho aleatòriament! Per desgràcia, la FCB no es troba en aquesta 

obligació! 

2. Però perquè va decidir la RFEB aplicar ascensos de divisió? No ho sabem, però si 

tenim clares dues coses. 

2.1. La primera, que el sistema empleat per decidir aquests ascensos de categoria es 

INJUST i en són conscients, ja que si fora un sistema just i vàlid, l’haurien aplicat 

per decidir també els descensos. 



 

 

 

 

 

2.2. La Lliga Nacional de Tres Bandes te una estructura de divisions i grups per divisió 

aprovada en base al número de desplaçaments i costos d’aquests. Al pujar de 

categoria dos equips i no descendir-ne cap han variat el format per a la 

temporada vinent augmentant els costos de la competició i havent de descendir 

de divisió 6 equips de 12, el 50%! 

La Junta de la RFEB també acaba a l’octubre d’aquest any i haurà de convocar 

eleccions. És lògic canviar el format de la lliga i deixar-li aquesta situació a una 

possible nova Junta Directiva? 

Nosaltres tenim clar que ha de ser la nova junta de la FCB qui determini com vol 

que sigui la competició que vol liderar, per tant intentarem no prendre cap 

decisió que impliqui canvis en l’estructura esportiva. Després, la Junta entrant 

tindrà la prerrogativa de fer totes les propostes que cregui oportunes.   

3. Les dues lligues catalanes no es troben en la mateixa situació de jornades i tampoc 

les seves divisions. Es poden prendre decisions diferents per a cada cas? Atenent a 

quins criteris? Creiem que no! La resolució ha de ser la mateixa per a totes les lligues 

i divisions i està clar que quan et falten dos jornades més una fase final o de 

promoció no pot haver res decidit! 

 

La nova Junta Directiva de la FCB haurà de proposar una normativa per a la següent 

vegada que es doni aquesta situació i els assembleistes haurem d’ajudar-la per a que 

sigui una normativa justa i equànime mirant el be del billar en general i no en benefici 

propi o del nostre club! 

 

Per últim, per si al setembre podem posar en marxa el calendari que tenim previst per 

acabar les lligues, recordar-vos que, en aquesta situació excepcional, que passarà ser la 

“nova normalitat”, és imprescindible complir una sèrie de requisits per a que la SGEiAF 

(Secretaria de l’Esport i Activitat Física) doni suport a la FCB i als seus clubs en cas 

d’incidència: 

 

- Hem d’estar registrats a la SGEiAF tal com marca la llei de l’esport. Només 18 dels 

38 clubs catalans tenen el registre actualitzat, malgrat cada any durant 8 anys 

hem reiterat la “súplica” de gestionar el tràmit disposant de l’ajut dels 

administratius de FCB. 

- Hem de tenir al dia la pòlissa d’assegurança obligatòria per als clubs esportius que 

ha de cobrir 600.000€ o 1.200.000€ en cas de treballar amb escoles. Com FCB és 

subsidiària, necessitem ens feu a mans l’esmentada pòlissa. 

- Per poder realitzar competició federada als clubs haurem de complir el protocol 

que ens mani Sanitat en el seu moment. 

Tal i com l’han marcat per a la fase 3, creiem que podem preveure un protocol 

mínim: 

o Lliurar a FCB certificat de la desinfecció de les instal·lacions del club per 

part d’una empresa especialitzada . La desinfecció s’haurà de fer la 

setmana anterior a la data d’inici de la competició. 



 

 

 

 

 

o Augmentar la freqüència de neteja-desinfecció del local. 

o Lliurar a FCB el nom del responsable del protocol del club. 

o Aforament limitat. 

o Control de temperatura a l’entrada. 

o Gel hidroalcohòlic a l’entrada, taula dels jugadors, lavabos, ... 

o Papereres amb tapa. 

o 2 m. de separació. 

o Ús de la mascareta. 

o ... 

 

Esperant que l’evolució de la COVID19 ens permeti reprendre l’activitat billarística aquest 

estiu i la lliga al setembre 

Cordialment 

La Junta de FCB 

  


